



**EMBARGO:** Tidak boleh dicetak atau disiarkan di mana-mana platform media sosial sebelum jam 12 tengah hari, Rabu 1 November 2023.

Untuk Terbitan Media

1 November 2023

## **SIARAN MEDIA**

### **HANYA 39.67% PEKERJA DOMESTIK ASING DILINDUNGI PERKESO**

#### **ALERT: SKIM KEILATAN AKAN DIPERLUAS KE PEKERJA ASING**

**KUALA LUMPUR:** Hanya 39.67 peratus pekerja domestik asing yang dibawa masuk untuk berkhidmat di Malaysia dilindungi skim Pertubuhan Keselamatan Sosial (PERKESO).

Perangkaan itu ternyata masih rendah, berbanding keseluruhan kira-kira 95,000 pekerja domestik asing yang berada di negara ini, sekali gus menjadikan mereka terdedah kepada risiko bencana pekerjaan dan tidak diberikan keadilan sosial sewajarnya.

Menteri Sumber Manusia, V Sivakumar, ketika mendedahkan perkara itu berkata semua pekerja domestik, termasuk dalam kalangan buruh asing diwajibkan untuk mendaftar dan mencarum dengan PERKESO, berkuat kuasa sepenuhnya bermula 1 Jun 2022.

Bagaimanapun, katanya, perangkaan mengenai jumlah liputan caruman bagi pekerja domestik asing menunjukkan bahawa ada segelintir majikan di negara ini yang masih tidak akur terhadap arahan berkenaan.

“Mulai 1 Januari 2019, kerajaan menerusi PERKESO mewajibkan setiap pekerja asing untuk berdaftar dan mencarum Skim Bencana Kerja menerusi Akta Keselamatan Sosial Pekerja 1969 (Akta 4).

“Liputan jaringan keselamatan sosial ini selari Konvensyen 19 Pertubuhan Buruh Antarabangsa (ILO) mengenai Layanan Saksama (Pampasan Kemalangan) 1925 yang diratifikasi Malaysia.

“Berkuat kuasa 1 Jun 2021, perlindungan sosial ini kemudian diperluas supaya turut meliputi pekerja domestik asing yang berkhidmat di Malaysia, sekali gus mencerminkan kecaknaan kerajaan terhadap kebajikan bagi sektor ekonomi penjagaan,” katanya.

Beliau berkata demikian selepas menghadiri Majlis Penghargaan dan Makan Tengah Hari PERKESO yang diadakan bersama duta serta wakil daripada negara sumber, di ibu negara, hari ini.

Yang turut hadir, Timbalan Ketua Setiausaha (Operasi) Kementerian Sumber Manusia, Datuk Norison Ramli; Pengerusi Lembaga PERKESO, Datuk Seri Subahan Kamal dan Ketua Pegawai Eksekutif Kumpulannya, Datuk Seri Dr Mohammed Azman Aziz Mohammed.

Majlis penghargaan ini juga diserikan dengan kehadiran 11 wakil kedutaan dan pejabat pesuruhjaya tinggi, iaitu dari Indonesia, Bangladesh, India, Myanmar, Nepal, Pakistan, Vietnam, Thailand, China, Kemboja serta Filipina.

Mengulas lanjut, Sivakumar berkata kerajaan ketika ini dalam usaha meningkatkan tahap jaringan perlindungan sosial kepada pekerja asing yang ternyata menyumbang kepada pertumbuhan ekonomi Malaysia.

Sehubungan itu, katanya, kementerian sedang memuktamadkan rancangan untuk memperluas Skim Keilangan yang diperuntukkan menerusi Akta 4 supaya turut meliputi pekerja asing yang dibawa masuk ke negara ini.

“Langkah ini akan memberi keadilan sosial kepada pekerja yang berkhidmat di pelbagai sektor dan industri, termasuk buruh asing,” katanya.

Untuk rekod, seramai 1.78 juta pekerja asing aktif dilindungi menerusi Skim Bencana Kerja Pekerja Asing PERKESO setakat 1 Oktober lalu. Sehingga kini, sebanyak 37,328 insiden kemalangan membabitkan pekerja asing dilaporkan ke PERKESO, dengan jumlah bayaran manfaat keselamatan sosial yang sudah dilunaskan kepada Orang Berinsurans dan waris menjangkau RM76.57 juta.

Tamat

###

### **Mengenai PERKESO**

PERKESO, agensi Kerajaan yang menyediakan perlindungan sosial kepada pekerja swasta, Badan Berkanun/Kerajaan, bekerja sendiri dan suri rumah serta tanggungannya daripada keadaan luar jangka. Ia merangkumi kemalangan, hilang upaya, penyakit, kematian dan kehilangan pekerjaan. Perlindungan ini berkonsepkan insurans sosial dengan prinsip 'Prihatin' dan '*leaves no one behind*'. PERKESO beroperasi di 54 Pejabat, 5 Pusat Rehabilitasi dan 293 MyFutureJob One Stop Center di Malaysia. Layari [www.perkeso.gov.my](http://www.perkeso.gov.my) atau hubungi Pusat Khidmat Pelanggan 1300 22 8000.

**Dikeluarkan oleh:  
Bahagian Komunikasi dan Hal Ehwal Korporat  
1 NOVEMBER 2023**

**Untuk pertanyaan media, sila hubungi:  
Mohd Wazid Zaidon  
+6017-619 3181  
[wazid.zaidon@perkeso.gov.my](mailto:wazid.zaidon@perkeso.gov.my)**